

## مفتاح الإجابة

### Answer Key

أَتَى الْمُسَافِرُونَ نِعْمَةً مِّنَ اللَّهِ بَعْدَ صَبْرٍ طَوِيلٍ.

The travelers received a blessing from Allah after a long patience.

أَمَرَ الْقَائِدُ الْجُنُودَ بِحِمَايَةِ الْأَرْحَامِ أَثْنَاءَ الْحَرْبِ.

The commander ordered the soldiers to protect the wombs (relatives) during the war.

أَنَسَ الطِّفْلُ بِوُجُودِ حِكْمَةِ وَالِدَيْهِ.

The child found comfort in the wisdom of his parents' presence.

جَاءَ الضَّيْفُ إِلَى رِفْقِ الْمَنْزِلِ.

The guest came to the comfort of the house.

حَدَّ الْفَلَّاحُ رِزْقَهُ مِنَ الْحَقْلِ بِسَبَبِ الْقَحْطِ.

The farmer limited his provision from the field due to the drought.

حَفِظَ الْعَالِمُ آثَارَ الْحَضَارَاتِ الْقَدِيمَةِ فِي الْكُتُبِ.

The scholar preserved the remnants of ancient civilizations in books.

حَمِدَ الْمُسْلِمُونَ فَضْلَ اللَّهِ الْعَظِيمِ بَعْدَ انْتِهَاءِ الْأَمْطَارِ.

The Muslims praised the great bounty of Allah after the rain ended.

دَعَا الْخَطِيبُ إِلَى وَحْدَةِ الْأُمَّةِ أَمَامَ مَكَائِدِ الْأَعْدَاءِ.

The *khaṭīb* called for the unity of the nation in the face of the enemies' schemes.

رَجَا الْفَقِيرُ رِزْقًا مِنْ رَبِّهِ بَعْدَ أَنْ فَقَدَ مَالَهُ

The poor man hoped for sustenance from his Lord after losing his wealth.

رَسَّخَتِ الْمُعَلِّمَةُ أَلْسِنَةَ الْأَطْفَالِ فِي اللُّغَةِ مِنْ خِلَالِ التَّكْرَارِ الْمُسْتَمِرِّ  
مِنَ الْقِرَاءَةِ.

The teacher strengthened the children's tongues in the language through continuous repetition of reading.